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Dávid Martin polgármester:
Kőszőntöm a megjelent képviselőket, jegyző asszonyt, meghívott vendégeinket és a lakosság
részéről Dudoli Ferencnét. Tájékoztatok mindenkit, hogy a jegyzőkönyv elkészítéséhez
hangfelvétel készül a képviselő-testületi ülésről.

Megállapitom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés
határozatképes és azt megnyitom.
Javaslom, hogy a jegyzőkönyv hitelesítője Dudásné Rudnai Krisztina képviselő legyen.
Dudoli Ferencné szót kért a 3. napirendi ponthoz, amit megadok neki.

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére telt javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal.
tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta.

A képviselő-testület a napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi
napirendeket tárgyalja:

Napirend

l. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről

(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

2. A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2025/2026. nevelési évre szóló pedagógus
továbbképzés intézményi programja
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

3. A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2024. évi beszámolója
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)
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4. Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2024. évi beszámolója
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

5. A falugondnoki szolgálatról szóló rendelet megalkotása
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

412025. (V. 14.)jegyzőkönyve

6. Nagyoroszi Közös Szociális Szolgáltató Társuláshoz történő csatlakozás
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

7. A polgármester jogállásának társadalmi megbízatásról főállásúvá történő

módosításáról (Előterjesztő: Gyuricza Gergő alpolgármester)

8. Magyar Falu Program "Út, híd, járda építése/felújítása, gyalogos-átkelőhely
kialakítása,
fejlesztése" pályázat benyújtása a Szurdok utcában járda építésre
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

9. A helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet felülvizsgálata
(Előterjesztő: Dávid Martin polgármester)

] O. Beszámoló az önkormányzat szociális ellátásairól
(Előterjesztő: dr. Szabó Lelicia Agnesjegyző)

] ]. Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak
ellátásáról
(Előterjesztő: dr. Szabó Letlcia Agnesjegyző)

12. Beszámoló a 2024. évi helyi adóztatási tevékenységről

(Előterjesztő: dr. Szabó Letlcia Agnesjegyző)

13. A Balassagyarmati Katasztrófavédelmí Kirendeltség és a Hivatásos
Tűzoltóparancsnokság 2024. évi beszámolója
(ElŐ/erjesztő: Dávid Martin polgármester)

2.1 EGYEBEK

].1 AKTUÁLJS NAPIRENDEK

1. napirend: Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb eseményekről,

intézkedésekről

Dávid Martin polgármester:
A tárgyalt idöszakban az alábbi teendőket láttam el:

• 2025.04.04. Tájékoztatón vettem részt Berkenyén egy jövőbeni szigeteléssel kapcsolatos
pályázati lehetőség ügyében.
·2025.04.05. Részt vettem Rétságon a Piac megnyitó ünnepségén
·2025.04.07. Leróttam tiszteletemet Drozgyik Ilona "Horváth Rozí" temetésén Budapesten
• 2025.04.12. Húsvét előtti nagytakaritáson segédkeztem a templomban
• 2025.04.] 7. Szennyvízberuházással kapcsolatos megbeszélésen vettem részt Bánkon
·2025.04.29. EKPN társulási ülésen vettem részt Vácrátóton
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·2025.04.29. Közbiztonsági Fórumon vettem részt a rétsági Rendőrkapitányságon
• 2025.04.30. Szabó Ágnessel egyeztettünk társulási megállapodás ügyében, Házi
segítségnyújtási szolgáltatással kapcsolatban
• 2025.04.30. Balla Mihály országgyűlési képviselőnél jártam konzultáción
·2025.05.03. Tolmácsi Családi nap és Majális eseményen vettem részt
·2025.05.06. Versenyképes Járások Fórumon vettem részt Rétságon
·2025.05.09. Magyar Falu program előadásán vettem részt Diósjenőn

Időhöz nem köthető tevékenységeim:

• Csatornaberuházással kapcsolatos lakossági panaszok kezelése
• Családi nap szervezésében való aktív részvétel
• Falunappal kapcsolatos árajánlatok beszerzése, kiértékelése
• Egyéb lakossági panaszok kezelése

Ezzel kapcsolatban van valakinek kérdése, észrevétele?

Hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslat nem volt.

2. napirend: A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2025/2026. nevelési évre szóló
pedagógus-továbbképzés intézményi programja

Dávid Martin polgármester:
A kiküldött anyagot megkaptátok, van ezzel kapcsolatban kérdésetek? Zsófi esetleg
kiegészítésed van-e hozzá?

Hozzászólás, kérdés. vélemény. más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2025/2026. nevelési évre szóló pedagógus
továbbképzés intézményi programját, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

25/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés g) pontja
alapján az előteIjesztettek szerint elfogadja és jóváhagyja a Tolmácsi
Kisbagoly Óvoda 202512026. nevelési évre szóló pedagógus-továbbképzés
intézményi programját.

Határidő: haladéktalanul
Felelős: óvodaigazgató

3. napirend: A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2024. évi beszámolója

Dávid Martin polgármester:
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Ehhez a napirendhez is kiküldésre került az anyag, kérdés, észrevétel van-e? Zsófi részedről

van-e kiegészíteni valód?

Kiss Zsófia óvodavezető:

Igen, szeptembertől akkor maradhat a két csoport?

Dávid Martin polgármester:
Igen. Összegezném akkor a 2024. évet, 28 gyermek volt, a következő nevelési évre pedig 19
gyermeket várunk a tervezet szerint.

Kiss Zsófia óvodavezető:

A körzetünkhöz tartozó gyermekek száma 4 fő. Öket váIjuk most beiratkozásnál. Illetve
Bacsa Félixet is be fogják íratni, őt azért nem hozza a rendszer, mert augusztus 31. után tölti a
3. életévét. Így valószínűleg 20 fővel kezdhetünk szeptemberben.

Dávid Martin polgármester:
Köszönöm Zsófi! Múlt héten leültünk az óvónőkkel egyeztetni az óvodánk jelenlegi
helyzetéről. A két csoport indulásának bizonytalansága kapcsán az egyik óvónő beadta
pályázatát a Borsosberényi óvodába, ahová felvételt is nyert és el is fogadta az állást, ezúton
is gratulálunk neki.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Próbáltam őt meggyőzni, hogy maradjon, de sajnos sikertelenül. Július 27-vel szeretné
megszüntetni a munkaviszonyát.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Név szerint kiről van szó?

Kiss Zsófia óvodavezető:

Gál-Ujvári Cintia.

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Ö szerepel még a továbbképzési tervben, ugye?

Kiss Zsófia óvodavezető:

Igen, azt korábban kellett elkészíteni, Ő erre jelentkezett és az ottani vezetője fogja majd ezt
tovább intézni neki. Ez intézménytől független, az Oktatási Hivatalhoz tartozik.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Mennyi idő egy ilyen továbbképzés? Napok, hetek?

Kiss Zsófia óvodavezető:

Amikre most jelentkeztünk, azok 30 órásak online elérhetőek. Cintia helye augusztus l-től

betöltetlen lesz, az üres státuszt meghirdethetem?

Dávid Martin polgármester:
Beszéltünk korábban erről is, hogy két óvónővel is tudjátok-e vállalni a két csoportot és akkor
vállaltátok is ketten ezt a 19-20 gyermeket. Nézzük meg, hogy mi lesz szeptemberben és
visszatérünk rá. Természetesen, ha kell meghirdetjük.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A Kertészné Csatai Zsófia 8 órában van foglalkoztatva?
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Kiss Zsófia óvodavezető:

Igen.

4/2025. (v. 14.)jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester:
Tehát az Alapítói ükiraton nem változtatnánk, de próbáljuk meg ezzel a létszámmal vinni a
következő nevelési évet.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Rendben, akkor ne hirdessük meg az üres helyet addig?

Dávid Martin polgármester:
Addig ne. Nézzük meg majd így. Persze, ha probléma merül fel akkor jelezd és átbeszéljük.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Jó. Csak itt az a probléma, hogy így voltunk egy jó csapat, ahogy most vagyunk, bárki is
elmegy, már nem lesz ugyanolyan. A Holicsné Tünde pedig a Hajnis Iolanda helyére van
felvéve, neki a határozott szerződése 2025. júniusáig szól. Maradjon neki így vagy meg lehet
hosszabbítani?

Dávid Martin polgármester:
Ez attól is fiigg, hogy a Iolanda mikor tud újra munkába állni. Ha sikerül bölcsödébe vinni a
kislányát akkor már most ősztől vissza jönne dolgozni, ha nem akkor csak 2026. őszében tud
jönni. Kérlek vedd fel vele a kapcsolatot ezügyben!

Kiss Zsófia óvodavezető:

Jó, akkor még annyi, hogy nagyon sok a felhalmozódott szabadsága, előszőr azt ki kell
vennie. Addig még a munkájára nem tudok számitani.

Dávid Martin polgármester:
Értem, a Tündét akkor próbáljuk megtartani, ameddig lehetséges.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Rendben, ez jól hangzik. Köszönöm.

Dávid Martin polgármester:
Ezzel kapcsolatban van kérdés, észrevétel még?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Tegnap volt szerencsém részt venni az óvodás kiránduláson. Le a kalappal nagyon jól
megszervezett kirándulás volt, nagyon jól érezte magát mindenki, köszönjük szépen!

Kiss Zsófia óvodavezető:

Örülök neki!

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Fotókat készítetek ilyenkor? Belső csoportba rakjátok fel?

Kiss Zsófia óvodavezető:

Eddig a zárt csoportba raktuk fel, de most a facebook oldalunkra is fel lesznek töltve. A
szülők is küldenek majd át képeket, csak ki kell még válogatniuk a jobbakat.
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Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Kicsit hűvös volt, de ezt leszámítva nagyon jól sikemit.

4/2025. rv.14.) jegyzőkönyve

Kiss Zsófia óvodavezető:

Örülök a pozitív vissza jelzésnek. Az anyák napi műsor, hogy tetszett?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Az is jó volt, kicsit több versre, szereplésre számítottam. De jobb volt, mint a tavalyi.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Akkor jó.

Dávid Martin polgármester:
Ha nincs további kérdés, hozzászólás a testület részéről, akkor megadom a szót Dudoli
Ferencnének.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Nekem se kisebb, se nagyobb, nincs bajom az óvodával, de az én lányom is óvónő. Nem
kevés ideje, 30 éve már. Jelenleg Diósjenőn az óvodát és bölcsődét vezeti, tehát én mindenről

tudok az óvodákkal kapcsolatban. Az én unokáim ide jártak óvodába. Egy kérdésem lenne,
mert a betegségem miatt keveset járkáltam mostanában. A buszon, menet közben elég sok
embertől azt hallottam, hogy probléma van a tolmácsi óvodával. Nem tudom pontosan mi
lehet a baj, de azt hallottam, hogy legalább 10 gyereket elvisznek innen. Ha lecsökken a
létszám, akkor iskolába se fogják azokat a gyerekeket visszahozni ide. Nagy baj lesz a
községnek, ha nem ide fogják hozni a szülők a gyerekeiket! Én már idős vagyok, engem ez
nem fog érinteni, de a falunak nem mindegy! Berkenyén se volt jó, hogy nem tudták az
iskolát elindítani. Azt is hallottam, hogy nincsenek foglalkozások a gyerekeknek, volt amelyik
gyerek nem tudta elmondani az anyák napi versét. Nem tudom, hogy ez, hogyan lehetséges?
Szóval nekem elég furcsa. Én nézem ezt óvónői szemmel a gyerekemen keresztül, szinte
minden ballagásán ott voltam és ilyet még nem láttam máshol. Ott olyan műsorokat adnak
elő, hogy az Ipoly TV műsorában meg lehet nézni. Persze ezeket a dolgokat az óvodás
gyermekek szülei jobban látják. Régebben otthon is kellett azt a verset tanulni agyerekekkel.
A fiamék, ahogy elvitték innen a nagyobbik unokámat a Szilvesztert, már nekik sem voltak
foglalkozások, a lányomnak kellett foglalkoztató lapokat hozni neki! Az anyjának kellett
otthon vele ezeket csinálni, ezért is vitték el, kitűnő tanuló lett. 3 évvel később a lányuk is már
Berkenyén kezdte az óvodát. Akkor is problémák voltak már itt, hol volt óvónő, hol nem.
Hámori Imréné pedig nagyon szerette, dédelgette a gyerekeket, de ezzel nem nevelik a
gyerekeket. Kellenek a foglalkozások. A nőtincsi gyerekekről láttam most egy műsort, el
szokta küldeni az unokatesóm, olyan szép műsort adtak elő, fogták egymást kezét, táncoltak.
Valahogy helyre kell állítani az óvodát, segítsétek az óvónőket ebben, mert ha megszünik az a
falu vesztét okozza. Úgy gondolom, hogy ezt figyelembe kellene venni.

Dávid Martin polgármester:
Figyelembe vesszük és szeretnénk is javítani ezen. Zsófival beszéltük az emlitett
megbeszélésen, hogy jó lenne tudni ezeket a negatív visszajelzéseket, mert mondjuk az
óvodában ezeket nem mondják el a szülők. Ezek ismeretében tudnánk elindulni, javítani a
hiányosságokat. Nagyon nehéz hallomásból szerzett információk nyomán elindulni, de
megpróbáljuk ezt valahogyan felgőngyőliteni. Egy kőzvéleménykutatás vagy névtelenűl

kitöltött kérdőívek segítségével ki tudjuk deríteni, hogy mivel van a szülőknek problémájuk,
min kellene változtatni, illetve mi az, ami jó az óvodában, mert mégiscsak ide jár tőbb, mint
20 gyermek.
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Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Biztosan van jó is. Én ezt azért vállaltam fel, mert engem a falu sorsa érdekel, annak ellenére,
hogy már elég idős vagyok és nem sokáig fogom már ezt élvezni, de akkor is! Nem
szeretném, ha ez megszűnne. Minden évben egy élmény az óvodások műsora ott a Kastély
kertben. Nagyon sok olyan fényképem van, amin az óvodások szerepelnek ott a színpadon.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Én annyit szeretnék ehhez hozzá fűzni, hogy akik elmennek az óvodából, azok legalább 50%
a az iskola választás miatt teszi, mert mondjuk nemzetiségi iskolába szeretné járatni vagy
olyan helyre, ahol felső tagozat is van vagy speciális igényű a gyermek.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Jó, persze, ez természetes dolog, hogy mindenki a legjobbat szeretné a gyermekének. Nálunk
a kisebb unoka is kikötötte, hogy ő olyan iskolába akar menni, ahol németül tud tanulni, ezért
jár Szendehelyre.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Itt is hiába nagyon jó az iskola, de valaki tudja jól a gyerekéről, hogy nem képes arra, hogy
osztott osztályban tanuljon. Nem mindenki tud úgy figyelni a saját feladatára, hogy a másik
osztályhoz beszél a tanár. Ezt hallottam én is több embertől. Sok helyre pedig csak úgy veszik
fel őket iskolába, ha már az oviba is oda jártak. Ez szóljon a mi ovink mellett, hogy erről nem
ők tehetnek!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Ez, így van, tudom. Elnézést, hogy ezt a témát felvetettem.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Semmi gond.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
A testület érdeke is, hogy tovább tudjon működni.

Dávid Martin polgármester:
Persze, abszolút egyetértek. Kőszőnjük szépen a visszajelzést!

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Kőszőnjűk szépen!

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Ettől függetlenül az építő jellegű kritikát észleltük és pont ez téma IS volt nálatok,
valószínűleg rossz neked ezt hallani Zsófi, de építő jelleggel fogd fel!

Kiss Zsófia óvodavezető:

Igen, tudom.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Az óvónőket a gyermekemen keresztül a legmesszebb menőkig meg tudom érteni, sokan
bántották őket is.

Miklósi László képviselő:

Mindenkinek nem tud megfelelni az ember.
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Kiss Zsófia óvodavezefő:

Szerencsére ez a buszos eset csak egy vélemény, de van olyan is, hogy más településről

kijáIják itt az óvodát és még iskolába is ide íratják be. Fontos, megmaradjon az óvoda és alsó
tagozat is. Nagyon jó kis közösség van itt, családias, mind az óvoda és iskola is. Ezt a
kérdőíves dolgot nagyon jó ötletnek tartom.

Miklósi László képviselő:

Igen, mert ezek az emberek nem állnak oda eléd, és nem mondják meg mi a gondjuk!

Kiss Zsófia óvodavezefő:

Pedig az lenne a legjobb, ha tudnánk erröl beszélni.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Jó lenne egy öszinte vélemény a részükről.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Igen.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Régebb óta készültem már ezt megosztani a testülettel még, amikor többet jártam ki a faluba,
akkor is hallottam errő!. Láttátok a szüreti felvonulásnál is, hogy azt mondták, hogy nem fog
eljönni ez sem, az sem, de most megkerestük azt is, akit eddig sohasem és most láthattátok,
hogy ki az, aki szívesen ad, adtak. Tartani kell velük a kapcsolatot és akkor is adni fognak,
jönni fognak, ha én nem szólok nekik. Ez egy olyan baráti társaság, abol az én nevem még
szerepel!

Dávid Martin polgármester:
Köszönjük szépen!

Gvuricza Gergő alpolgármester:
Köszönjük szépen, ezzel le is zárnám a témát, hogy tovább tudjunk menni. Remélem, ha
jövőre ugyanitt találkozunk, már sokkal jobb tapasztalatokat fog tudni megosztani velünk.
Szívesen meghallgatjuk újra az őszinte véleményét. Bízom benne, hogy változás lesz, ami jó
irányú.

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos:
Ha lesz valami, úgyis jelentkezem. Más ügyben is!

Dávid Martin polgármester:
Köszönjük szépen!

További hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2024. évi beszámolóját, kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, eUenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következö határozatot:

2612025. (V.14.) képviselő-testületi határozat
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 412025. (V./4.) jegyzőkönyve

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiss Zsófia óvoda
igazgató által készitett, a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 2024-2025. évi
beszámolóját megtárgyalta és a mellékelt tartalommal elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Kiss Zsófia óvodavezető:

A nyári munkálatokkal kapcsolatban kaphatnék még egy kis instrukciót?

Dávid Martin polgármester:
Még nincs konkrét információm. A tornaterem aljzata és a tisztasági festés, ami szóba került.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Ha tudjuk akkor a szünetre időzítsük!

Dávid Martin polgármester:
Persze, akkorra tervezzük.

Kiss Zsófia óvodavezető:

Jó, köszönöm szépen!

4. napirend: Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2024. évi beszámolója

Dávid Martin polgármester:
Olvastátok a kiküldött anyagot, van ezzel kapcsolatban kérdés? Reni esetleg kiegészíteni
valód hozzá?

Hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja a Tolmácsi falugondnoki Szolgálat 2024. évi beszámolóját, kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

27/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Sinka Renáta által
készített, a Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2024. évi falugondnoki
feladatokról szóló beszámolót megtárgyalta és elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Sinka Renáta, Kiss Zsófia és Dudoli Ferencné elköszönt és távozott az ülésről.
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Tolmács Község Onkormányzota Képviselő-testülete 412025. (V. 14.)jegyzőkönyve

5. napirend: A falugondnoki szolgálatról szóló rendelet megalkotása

Dávid Martin polgármester:
Van ezzel kapcsolatban kérdés?

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Ez tök jó. Egy teljesen új rendelet?

Dr. SzaM Letícia Ágnes jegyző:

Igen, ezt a szociális és falugondnoki ellenörzés kapcsán jelezték, hogy 2023. júliusától
működik a falugondnoki szolgálatunk, de hiányzik hozzá rendeletünk. Valóban hiányzott, el
kellett készíteni a rendeletet.

További hozzászólás. kérdés. vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martill polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért az elöteJjesztésben szereplö önkormányzati rendelet tervezettel a falugondnoki
szolgálatról, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselö-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta a
következő rendeletét:

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének3/2025. (V. 14.) önkormányzati
rendelete

a falugondnoki szolgálatról

(A rendelel ajegyzőkönyv mellékletét képezi.)

6. napirend: Nagyoroszi Közös Szociális Szolgáltató Társuláshoz történő

csatlakozás

Dávid Martin polgármester:
Bánkon több házi segítségnyújtásra szoruló van, ök kezdeményezték ezt alapvetöen.
Nagyorosziban van egy ilyen társulás, amihez tudnánk csatlakozni. Jelenleg nincs olyan
lakosunk, aki ezt igénybe akarná venní, de a szolgáltatást biztosítani, fenntartani szűkséges.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Ha mégis lenne gondozottunk, ellátásra szorulónk, akkor nekünk kellene valakit alkalmazni
és a költségvetésünkböl kigazdálkodni, amire viszont a normatíva nem nyújt elég fedezetet
ebbö!. Mindenképpen jobban járunk, ha csatlakozunk a társuláshoz! Pénzbe nem kerül,
embert így ök biztosítanak a feladat ellátására.

Dávid Martin polgármester:
Ha a társuláshoz csatlakozunk a normatív keret mértéke lefedi a mi szolgáltatásaink díját is.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Így van!
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Tolmács Község Onkormányzata Képviselő-testülete 412025.(V.14.]jegyzőkönyve

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Ha lesz gondozottunk és ki kell jönniük akkor lesz csak költségünk, ugye?

Dr. Szabó Leticia Ágnes jegyző:

Az elöterjesztésben szerepel, hogya 2025. évi kiadásokat fedezi a normatíva, ebben az évben
nem kellett a társult önkormányzatoknak hozzájárulást fizetni.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Csak akkor kell hozzájárulást fizetnünk, arányosan a gondozottak számával, ha a lehívott
normatív keret nem fedezi a társulás fenntartási költségeit? Ezt is olvastam az
elöterjesztésben.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Igen.

Dávid Martin polgármester:
Ha most a csatlakozás mellett döntünk, akkor a hó végi ülésükön tudják ök is tárgyalni a
csatlakozási ügyünket. Ha ez pozitív az ö részükről, még akkor is van egy 6 hónapos átfutási
ideje a csatlakozásnak, tehát legkorábban 2026. januátjától lehet igénybe venni a
szolgáltatásukat. A házi gondozást igénybe vevők részéről orvosi igazolásra lesz szükség,
hogy jogosultak ezt a szolgáltatást igénybe venni.

Miklósi László képviselő:

Én láttam Borsosberényben, hogy ez, hogyan müködött. Valóban idős, rászoruló emberek
vették igénybe.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Régebben, itt is volt rá igény.

Dávid Martin polgármester:
A covid járvány előttig aktívan működött itt is a házi segitségnyújtás.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy csatlakozzunk a Nagyoroszi Közös Szociális Szolgáltató Társuláshoz,
kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

28/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 89. § (2)
bekezdésére figyelemmel úgy dönt, hogy - a házi segitségnyújtás, mint
kötelezően biztosítandó szociális alapszolgáltatás hatékonyabb biztosítása
érdekében - 2026. január l. napjával csatlakozni kíván a Nagyoroszi Közös
Szociális Szolgáltató Társuláshoz.
A képviselő-testület kinyilvánítja, hogy a Nagyoroszi Közös Szociális
Szolgáltató Társulás társulási megállapodásában foglaltakat elfogadja.
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 412025.(V.14.jjegyzőkönyve

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogyatársuláshoz való
csatlakozási kérelmet a nyújtsa be a Társulási Tanács Elnökének, továbbá,
hogyatársuláshoz való csatlakozás érdekében a szükséges intézkedéseket
és jognyilatkozatokat megtegye és az Önkormányzat nevében a társulási
megállapodást aláÍlja.

Határidő: azonnal, legkésőbb 2025. június 30.
Felelős: polgármester

7. napirend: A polgármester jogállásának társadalmi megbízatásról főállásúvá

történő módosításáról

Dávid Martin polgármester:
Bejelentem személyes érintettségemet, ezért a döntéshozatalban nem kívánok részt venni. Az
előterjesztönek át is adom a szót.

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Martin 2024. október l.-től társadalmi megbízatásban látja el a polgármesteri teendőket, de
ugye látjuk mi is és az elmúlt idöszak tapasztalatai azt mutatják, hogy a belefektetett munka
mennyisége indokolná, hogy fóállásban lássa el a polgármesteri tisztséget. Azt tudni kell, ha
fóállású polgármester lesz, a támogatás mértéke, amit az államtól kapunk, szintén
megduplázódik. Az illetményét rendelet szabályozza, abban mérlegelési jogkörunk nincs.
Ezek alapján én javaslom, amennyiben a polgármester úr is egyetért, hogy a képviselő

testület szavazza meg a megbízatásának módját főállásúra. Egyetértesz Martin?

Dávid Martin polgármester:
Egy pár gondolatot megosztanék előbb veletek. Fontosnak tartom, hogy átlátható módon
beszámoljak az elmúlt idöszakban szerzett tapasztalatokról, jelenlegi feladatvállalásról,
valamint azokról az örökölt kihívásokról, amelyek kezelése elengedhetetlen a falu
fejlődéséhez. Az átvétel után számos olyan körülmény vált ismertté, amelyek megerősítették,

hogy nem csak új terveket kell megvalósítani, hanem korábban elmaradt, de régóta ismert
feladatokat ís pótolni szükséges. Korábbi kijelentésemet, miszerint egy ilyen kis település
nem igényel teljes állású polgármestert ezen a ponton szeretném korrigálni! A felzárkózás és a
csatorna munkálatok lényegesen több energiát igényelnek.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Látom én is, hogy mennyi dolgod van a csatomázással kapcsolatosan is. Sok kooperáción ő is
részt vesz, rengeteg panasz érkezik a lakosok részéről. Nem egyszeru ezek koordinálása,
ügyintézése a kivitelező és a lakosok között. Esetenként rengeteg utána járást igényel.

Dávid Martin polgármester:
Köszönöm szépen a megerősítést Gergő! A korábbi kérdésre a válaszom: igen vállalom a
főállású megbízatást.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Gyuricza Gergő alpolgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a
kérdést aki egyetért az előterjesztésben szereplő határozati javaslattal, miszerint Dávid
Martin polgármester polgármesteri tisztségét 2025. június l.-től főállásban lássa el társadalmi
megbízatás helyett, kérem, kézfeltartással szavazzon!
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 412025. (V. J4.)jegyzőkönyve

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

29/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország
helyi őnkormányzatairól szóló 20 ll. évi CLXXXIX. törvény 64. § (2)
bekezdésében biztosított jogkörével élve Dávid Martin társadalmi
megbizatású polgármester polgármesteri tisztségének betőltésének módját a
polgármester egyetértésével 2025. június I. napjától fóállásúvá módositja.

A döntéssel egyidejűleg a képviselő-testület módositja a Tolmács Kőzség

Önkormányzata Szervezeti és működési szabályzatáról szóló 112013. (1.25.)
őnkormányzati rendeletét, valamint határozattal megállapítja a polgármester
illetményének és kőltségtérítésének mértékét.

Határidő:

Felelős: polgármester

Dr. Szabó Letieia Ágnes jegyző:

E módosítás értelmében a Szervezeti és Működési Szabályzatunkat is módosítanunk kell.
Kérlek Gergő ezt is bocsájtsd szavazásra!

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Rendben.

Gvuricza Gergő alpolgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a
kérdést: akí egyetért és elfogadja az SZMSZ módosításról szóló előterjesztést kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő rendeletét:

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testiiletének4/2025. (V. 15.) önkormányzati
rendelete

a Szervezeti és Működési Szabályzat módosításáról

(A rendelet ajegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Most pedig az illetményről és költségtérítésről is szavazzunk!

Gyuricza Gergő alpolgármester lezárta a napírend tárgyalását és szavazásra tette fel a
kérdést: aki egyetért és elfogadja az előteIjesztésben szereplő határozati javaslatot a
polgármester ílletményét és költségtérítését illetően, kérem, kézfeltartással szavazzon!
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 412025. (V. J4.)jegyzőkönyve

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

30/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Dávid Martin
főállású polgármester illetményét 2025. június l. napjától a Magyarország
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a
továbbiakban: Mötv.) 71. § (5) bekezdése alapján havi bruttó 1.030.900 Ft
ban, költségtérítését ugyanezen időponttól kezdve az Mötv. 71. § (6)
bekezdése alapján bruttó 154.635 Ft-ban állapitja meg.

A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az illetmény és a költségtérítés
megállapításáról szóló dokumentumot állitsa ki, és intézkedjen a havonta
történő kifizetésről.

Határidő: 2024. június l-től folyamatos más tartalmú döntésig
Felelős: jegyző

8. napirend: Magyar Falu Program "Út, híd, járda épitése/felújitása, gyalogos
átkelőhely kialakítása, fejlesztése" pályázat benyújtása a Szurdok utcában
járda építése

Dávid Martin polgármester:
A múlt héten egyeztettem erről Hugyecz Ádámmal, a pályázatirónkkal. Ezzel kapcsolatban
merült fel az igény ugye az őszi közmeghallgatáson jelezték, hogy a Szurdok utcában nincsen
járda. Vagyis helyenként van, de használhatatlan állapotú. Erre a célra fel lehetne használni
ezt a pályázati forrást, ami járda esetén 10 millió forintot jelentene. Térköves konstrukcióban
gondolkodunk, de ezt még fel kell mérni, hogy megvalósitható-e. Illetve a tegnapi napon
kaptam egy fül est, hogy ugyanezt a pályázati forrást Bánk a csatornázás utáni
helyreállitásokra fogja felhasználni. Náluk kicsit könnyebb a helyzet, mert csak néhány utcát
érintett a csatornázás. Tolmácson a legkritikusabb helyzet a Sziluska utcában van, ennek
helyreállitására 45 millió forintra tudnánk pályázni. Az első gondolatom az volt, hogy nincs
értelme erre az utcára pályázni, mert amíg a föld tömörödik, úgyis meg fog süllyedni az
aszfalt is. De a megvaJósitás időtartama maximum 18 hónap lehet, 2026. október 23-ig kell
befejezni a munkálatokat. Jövőhéttől kezdik ott a helyreállítási munkálatokat, még
tömörítenek, betonoznak, júniusban pedig aszfaltozzák a kivágott részeket. Jövőév közepéig
szerintem be fog tömörülni már a föld, így az lenne felétek a kérdésem, hogy a Szurdok
utcában a járdára vagy a Sziluska utca útburkolatára pályázzunk a Magyar Falu Program
keretein belül?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Én úgy gondolom, hogy inkább egy utca aszfaltozását pályázzuk meg és maximum önerőből

csináltatunk járdát.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
A pályázat az mit takar? Kell, hogy munkadíj is legyen benne, vagy csak anyag is elegendő?

Ha elég lenne az anyag költséget elszámolni, akkor akár a Colassal is megcsináltathatnánk az
újra aszfaltozást teljes szélességben.

Miklósi László képviselő:
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 4/2025. (V 14.)jegyzőkönyve

Csak, ha most lezáIják betonnal, aszfalttal a felvágásokat akkor nem fog tudni tovább
tömörülni. Ez nem jó. Le fogja húzni magával az aszfaltot. Kövekkel kellene addig pótolni,
amíg be nem tömörödík rendesen.

Dávid Martin polgármester:
Pedig l-2 hónapon belül le fogják aszfaltozni.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Nincs erre valami megoldás, hogy mégse legyen ott esőben állandó sártenger vagy jó időben

por? De hagyjuk mégis tömörödni azokat a részeket?

Miklósi László képviselő:

Lett volna, ha 20 centinként döngőlték volna a földet, ahogy kellett volna! Amennyiben
rendesen csinálták volna a tömöJÍtéseket most nem szakadna be mindenhol a föld.

Dudásllé Rudllai KrisztilIa képviselő:

ASziluska utcával mindenképpen kezdeni kell valamit!

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Szoktak olyan megoldást is alkalmazni, hogy az aszfalt alá betonoznak.

Dudásllé Rudllai KrisztilIa képviselő:

Ha most a Colasnak helyre állítási kötelezettsége van, akkor mindenképpen javítsák ki ők a
hibákat! Egyébként a Zarándok út is nagyon rossz állapotban van.

Miklósi László képviselő:

Persze, nyilván csinálják meg, csak akkor nem fog tudni rendesen tömörödni. Ha megnyetjük
a pályázatot, akkor ameddig lehet, el kell húzni az aszfaltozást.

Orbáll MÓllika képviselő:

Így van! Lehet mindkét utca bele férne a pályázatba.

Dávid Martill polgármester:
Végül is lehet, egybe függő útnak kell lennie, fel kell majd méretni, mi férhet bele. Akkor
inkább az út legyen?

Orbáll MÓllika képviselő:

Igen.

Miklósi László képviselő:

Igen.

Dudásllé Rudnai KrisztilIa képviselő:

Igen.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Igen, járdát lehet valóban önerőből is csinálni.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.
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Tolmács Község Onkormányzota Képviselő-tes/ülete 412025. (V/4.) jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy a Magyar Falu Program pályázat keretein belűl a Sziluska utca újra
aszfaltozására adjuk be pályázatunkat, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

3112025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy
pályázatot nyújt be a Magyar Falu Program MFP-UHJ/2025 kódszámú
" Út, híd, járda építése/felújítása, gyalogos-átkelőhely kialakítása,
fejlesztése" alprogramra a Sziluska utca felújítására 45 millió forint
ősszegben.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására.

Határidő: benyújtási határidő 2025. június 23.
Felelős: polgármester

Gyuricza Gergő alpolgármester elköszönt és távozott az ülésről.

9. napirend: A helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet
felülvizsgálata

Dávid Martin polgármester:
A kiküldőtt anyagot megkaptátok, olvastátok, kérdés van ezzel kapcsolatban?

Hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért a rendelet módosítására tettjavaslattal, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta a
következő rendeletét:

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének5/2025. (V. 14.) önkormányzati
rendelete

a helyi közművelődési feladatok ellátásról szóló rendelet módositásáról

(A rendelet ajegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 4/2025. (V./4.) jegyzőkönyve

10. napirend: Beszámoló az önkormányzat szociális ellátásáról

Dávid Martin polgármester:
Átadom a szót a jegyző asszonynak!

Dr. Szabó Leticia Agnes jegyző:

Van a kiküldött anyaggal kapcsolatban kérdésetek?

Hozzászólás. kérdés. vélemény. más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja az őnkormányzat 2024. évi szociális ellátásairól szóló beszámolót,
kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattai, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

32/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat
2024. évi szociális ellátásairól szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

11. napirend: Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatainak ellátásáról

Dávid Martin polgármester:
Ezzel kapcsolatban is megkaptátok az anyagot, kérdésetek van?

Hozzászólás, kérdés, vélemény. másjavaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2024.
évi ellátásáról szóló átfogó értékelést, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

3312025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az őnkormányzat

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2024. évi ellátásáról szóló
átfogó értékelést megtárgyalta és elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 4/2025. (v. 14.)jegyzőkönyve

12. napirend: Beszámoló a 2024. évi helyi adóztatási tevékenységről

Dávid Martin polgármester:
Itt egy kis kiegészíteni valót mondott még Vali. Átadom a szót ajegyző asszonynak.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Az ipafŰZési adónak 85 millió forint az eredeti előirányzata, ebből 21 millió forint jött be
eddig. Ez azért ilyen kevés még, mert május 31-íg várjuk az első féléves betizetéseket és
szeptember 15-ig a másodík féléves betizetéseket. A legtöbben kivárják ezeket ahatáridőket

és az utolsó napokban érkeznek meg az összegek.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Így legyen!

További hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslal nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja az önkormányzat 2024. évi adóztatási tevékenységéről szóló jegyzői

beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

34/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat
2024. évi adóztatási tevékenységéről szóló jegyzői beszámolót megtárgyalta
és elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

13. napirend: A Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a
Hivatásos Tűzoltóparancsnokság2024. évi beszámolója

Dávid Martin polgármester:
Kérdés, észrevétel van ezzel kapcsolatban?

Hozzászólás, kérdés, vélemény. másjavaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napírend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Hivatásos
Tűzoltóparancsnokság 2024. éví beszámolóját, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

35/2025. (V.14.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Balassagyarmati
Katasztrófavédelmi Kirendeltség, valamint a Balassagyarmati Hivatásos
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testűlete 4/2025.(V.14.) jegyzőkönyve

Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolót
elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

EGYEBEK

Dávid Martill polgármester:
Van-e valakinek megtárgyalni valója az egyebekben?

A képviselők részéről nem volt egyéb megtárgyalni való.

Akkor én folytatom. Dr. Balázs Bence jelezte az őnkormányzat felé, hogy egy betonozott
kocsibeállót szeretne az út és a kapuja kőzé, kőzterülelre. Személyesen is egyeztettem vele a
helyszínen, illetve rajzot, fotót is küldött erről nekem e-mailben. Milyen teendőnk van ezzel
Letti?

Dr. Szabó Letícia Agnes jegyző:

Testületi hozzájárulás nem szükséges ilyen esetben, de településképi szempontból lehet ez
aggályos. Mílyen mértékű lenne az átalakítás? Ilyenkor van erre formanyomtatványunk
településképi véleményezésre vagy településképi bejelentésre. Ezek közül kell az egyiket
kítöltenie a bejelentőnek a tervezett építési tevékenység szerint és mi ezt küldjük tovább a
főépítészünknek véleményezésre, jóváhagyásra. Ezt követően a polgármester ad ki
településképi véleményt.

Miklósi László képviselő:

Előtte csak térbetont tud csinálni, még vízelvezető sincs arrafelé.

Dávid Martin polgármester:
Ezzel kapcsolatban is egyeztettem vele, hogya vízelvezetést szeretnénk arrafelé is kialakítani
a heves esőzések miatt. Az orvosi rendelő felé lejt tőlük az út, de az úttól számított 1,2
méterre kezdenék a betonozást, mert azon a részen fehér kővel van feltöltve a terület. Erre a
részre tudnánk is egy zárt esővíz elvezető rendszert kiépíteni.

Miklósi László képviselő:

Azt értem, hogy előtte van 1,2 méter, de ha az egész rendszert nem tudod abban a sávban
elhozni?

Dávid Martill polgármester:
Igen, a szomszédja kicsit feljebb van, de akkor mondta, hogy nem gond, ha megbontjuk a
betonozott részt.

Miklósi László képviselő:

Azért ott van elég hely a házak előtt, szélesebb szakasz.

Dávid Martin polgármester:
Egyautónyi plusz egy gyalogos részt szeretne lebetonozni.

Dr. Szabó Letícia Agnes jegyző:
írja le pontosan, hogy mit szeretne.
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-tes/ülete

Dávid Martin polgármester:
Leírta. Továbbítsam a főépítész felé?

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Igen. Ö tudja ezt teljeskörüen megvizsgální.

412025. (V. 14.)jegyzőkönyve

Orbán Mónika képviselő:

Ez engem ís érdekelne, ha megváltozna a házad kinézete, homlokzata akkor is kell engedély?

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:
Igen, ahhoz is kell településképi vélemény. Még, ha kerítésedet át akarod építeni, ahhoz is
kellene.

Miklósi László képviselő:

Lemeztetőt sem lehet csináItatni az építési szabályzatunk szerint.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegvző:

Így van.

Miklósi László képviselő:

Pedig inkább az, mint egy omladozó tető legyen egy házon.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Érdemes lenne újra gondolnunk azt a rendeletet!

Miklósi László képviselő:

Ezt akartam én is javasolni.

Dávid Martin polgármester:
Rendben, klíma kültéri egységet sem lehetne feltenni utcafronti homlokzatra.

Orbán Mónika képviselő:

Igen és mégis hány helyen úgy van!

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:
Ezekre a rendelet szerint tudnánk bírságolni is.

Dávid Martin polgármester:
Érkezett még egy megkeresés Pálinkás Sándor részéről, hogy a panzió előtt szeretne zárt
esővíz elvezetőt csinálni, hogy autóval lehessen rajta parkolni. Akkor nem az út szélét
foglalnák el a járművek.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Az árkot szeretné lefedetni?

Miklósi László képviselő:

Félig le is van már fedve.

Dávid Martin polgármester:
300-as csővel szeretné megcsinálni és azt lefedni.
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Tolmács Község Onkormányzata Képviselő-testülete

Miklósi László képviselő:

Az lehet, hogy kevés lesz!

412025. (V. J4.)jegyzőkönyve

Dr. Szabó Letkia Ágnes ;egvző:

Ehhez is településképi véleményezés kell! Adja be a terveket és továbbítjuk a
főépítészünknek.

Miklósi László képviselő:

Úgy van!

Dávid MartiI! polgármester:
A Szurdok utcában feljebb is vannak zárt rendszerek.

Miklósi László képviselő:

Igen, de ott 600-as csövek vannak berakva, az már elegendő, de a 300-as nagyon kícsi. Nem
fogja tudni elnyelni a vizet. Sőt rácsos tisztitó nyílások is vannak kialakítva ott.

Dávid Martin polgármester:
Legalább 500-600-as kellene akkor.

MWósi László képviselő:

Így van!

Dávid MartiI! polgármester:
Akkor felveszem vele a kapcsolatot, hogy küldje el a terveket.
A falunappal kapcsolatban véglegesítet!ük a terveket Loksa Leventével. Mindenki részéről

támogatott akkor ez a programterv?

Dudásl!é Rudl!ai Krisztina képviselő:

Igen.

Orbán Mónika képviselő:

Igen.

Miklósi László képviselő:

Igen.

Dávid MartiI! polgármester:
Délutánra sikerült végül berakni az Irigy Hónaljmirigy együttest, este pedig a Republic
Dalcirkusz fog zenélni. Az árusok és helypénzek kapcsán még egyeztetek a Leventével.
A klímaszerelővel is beszéltem, szereli két héten belül a hivatalba a klímát.

Dudásl!é Rudnai Krisztina képviselő:

A tárgyalóba nem?

Dávid Martin polgármester:
Ide csak jövőév elején szeretném megcsináltatni.

Dudásné Rudnai Krisztil!a képviselő:

Nem lenne jobb csak egy alkalommal kijönni aszerelőnek?

Orbán MÓllika képviselő:
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Tolmács Község Onkormányzata Képviselő-testülete

Úgy beszéltük meg, hogy mindkét helyre legyen megcsinálva.

4/2025. (V, 14.)jegyzőkönyve

Dávid Martill polgármester:
Rendben, akkor ezt is kérem, hogy rakja fel.
Kértem árajánlatokat a Szabadság és Arany János utca közti terület tereprendezésére. Még
nem érkeztek meg, de szerintem 1,5-2 millió forint körül lesz.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A falunapig el fog készülni?

Dávid Martin polgármester:
Van rá esély.
A végleges helyreállítással kapcsolatban kértem egy részletes tájékoztatást a Colastól. Mit és
hogyan szeretnének csinálni. Az aszfaltozáson kívül, minden egyéb helyreállítást az
alvállalkozók fognak végezni, mindegyik azon a területen, ahol a munkát végezték.
A közmunkások közül május végével felmondott Zelovich Norbert, próbáltuk a helyét
feltölteni, de sikertelenül. Így szerzödés módosítást kell csinálnunk.
Május 24-én kerül megrendezésre a Kastély kertben a gyereknapunk. Tudtok jönni?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Mi csak délután 2-ig tudunk ott lenni, mert utána szülinapozunk.

Orbán Mónika képviselő:

Mi igen. Kell valamit segíteni?

Dávid Martin polgármester:
Esetleg süteményt sütni? Vagy közvetlenül az eseményben való segítségre gondoltál?

Orbán Mónika képviselő:

Bármelyik, sütök macaront.

Dávid Martin polgármester:
Köszönöm. Ötletként az merült még fel bennem, hogy a Kastély kertben lévő rendezvények
áramellátása miatt jó lenne a kastélyba bevezetni az áram szolgáltatást, de nagyjából ennek a
kiépítése 1,5-2 millió forint lenne.

Miklósi László képviselő:

Kérek rá én is egy árajánlatot, mert ez soknak tüoik.

Dávid Martin polgármester:
Rendben, köszönöm.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Nekem olyan kérdésem lenne még, hogy jelenleg nincs olyan pályázat, amit a Sport
Egyesületünk vagy a Nyugdíjas klub igénybe tudna venni? Bár a nyugdíjasok nincsenek
hivatalosan bejegyezve. Tudjuk, hogy ők miért nem hivatalos egyesületként működnek? Van
valami hátrányuk, ha bejegyeztetik magukat?

Dr. Szabó Letícia Agnes jegyző:
Az adminisztráció lenne több.

Dávid Martin polgármester:
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete

Beszélni fogok erről a vezetőjükkel.

4/2025. (V. 14.)jegyzőkönyve

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Ha már kirándulásokra, rendezvényekre, színházra tudnának pályázni az is jó lenne.

Dr. Szabó Letícia .Ágnes jegvző:

Az alapítványon keresztül nem tudunk ilyenekre pályázni?

Dávid Martin polgármester:
Most volt a civil szervezeteknek pályázat, amire az alapítvány nem tudta beadni a pályázatát,
mert nem feleltek meg a kritériumoknak. Beszéltünk is erről a pályázat írónkkal, hogy a Sport
Egyesület helyett egy új, univerzális egyesületet kellene alapítani.

Dr. Szabó Letícia .Ágnes jegvző:

Az alapítvány tevékenységi kőrét nem lehetne valahogyan kibővíteni, átalakítani? Mert akkor
nem kellene több alapitványt, egyesületet fenntartani.

Dávid Martin polgármester:
Ez nem rossz ötlet.

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselö-testület a további napirendek
tárgyalását zárt ülés keretében folytatta.

/;'. ( . é
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Dávid Martin
polgármester

A jegyzőkönyv hiteles.

~udnaiii:-
képviselő
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